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افزایش بهره وری صنایع
با استفاده از محصولات دانش بنیان

مدیر صندوق توانمندی، نوآوری و شکوفایی گفت: 
توجه به فناوری های پیشرفته کمک می کند تا بهره وری 
صنایع افزایش یابد که در نتیجه آن شرکت ها می توانند 
محصولات خود را توســعه داده و در بازارهای داخلی و 

خارجی درآمدزایی داشته باشند.
به گزارش ایلنا، شاهوردی مدیر صندوق توانمندی، 
نوآوری و شکوفایی در حاشیه بازدید از غرفه فولاد مبارکه 
در نوزدهمین نمایشگاه بین المللی متافو در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا، گفت: خرسندیم که شرکت فولاد مبارکه 
نیز وارد عرصه استفاده از فناوری های نوین شده است و 
خوشبختانه تا به امروز توانسته است تعاملات خوبی نیز با 

این شرکتها برقرار نماید.
وی با اشاره به اقدامات فولاد مبارکه در بحث انقلاب 
صنعتی چهارم، گفت: امیدواریم که در این راه شرکت های 
دانش بنیان و فناور بتوانند با همــکاری فولاد مبارکه 
فناوری های نویــن را وارد یک صنعت ســنتی کنند و 
از طرف دیگر بازار محصولات دانــش بنیان خود را نیز 

گسترش دهند.
مدیر صندوق توانمندی، نوآوری و شکوفایی ادامه داد: 
توجه به فناوری های پیشرفته کمک میکند تا بهره وری 
صنایع افزایش یابد که در نتیجه آن شرکت ها می توانند 
محصولات خود را توســعه داده و در بازارهای داخلی و 

خارجی درآمدزایی داشته باشند.
شــاهوردی درخصوص توجه دولت به شرکت های 
دانش بنیان نیز گفت: نهادهایی مانند صندوق نوآوری 
و شکوفایی با ارائه تسهیلاتی به شرکتهای دانش بنیان 
کمک می کند. از طرف دیگر صنایع بزرگی مانند فولاد 
مبارکه نیز می توانند با تسهیلات لیزینگ محصولات 
دانش بنیان را خریداری نموده و در چرخه تولیدی خود 

از آن استفاده نمایند.
    

تسهیل ورود به عرصه دانش بنیان شرکت ها 
در پی ریسک پذیری فولاد مبارکه

مدیر روابط عمومی ایمیدرو گفــت: ورود به عرصه 
دانش بنیان و کاهش ریسک در این عرصه از سمت فولاد 
مبارکه می تواند به شــرکت های فعال دیگر در ورود به 

عرصه دانش بنیان کمک کند.
علی آبادیان مدیر روابط عمومی ایمیدرو با اشاره به 
اهمیت زیست بوم فناوری و نوآوری برای فولاد مبارکه؛ 
گفت: دولت سیزدهم با شعار انقلابی گری و مردمداری 
در بحث صنعت روی کار آمده و مدیرانی که در این صنعت 

روی کار آمده اند همین تفکر را دارند.
وی ادامه داد: در حوزه بومی ســازی دانش بنیان و 
اقتصاد مقاومتی سالهاست که این مطالبات را از مردم 
دارند اما متاسفانه این اقدامات تاکنون نتوانسته است 
رضایت مردمی را کســب کند. علی آبادیان تاکید کرد: 
همه به پیشتازی فولاد مبارکه و تاثیر آن بر صنعت کشور 
اتفاق نظر داریم اما امیدواریم کــه تیم فعلی و تفکرات 
جاری آن در موضوعات بومی سازی مانند دانش بنیان ها 

اثرگذار باشند.
وی با اشاره ریسک پذیری ورود تولیدات محصولات 
با روشهای مدرن و منطبق با دانش بنیان گفت: اساسا این 
کاهش ریسک است که کمک می کند تا شرکتهای متعدد 
دیگر فرصت فعالیت پیدا کنند. چه بســا شرکت هایی 
دارای ایده هستند اما ریســک آن را نمی پذیرند تا وارد 
این عرصه شوند. بنابراین کاهش ریسک از سمت فولاد 
مبارکه می تواند به وارد عرصه شــدن این شــرکت ها 

کمک کند.
    

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری صدر تامین 
درحاشیه بازدید از غرفه فولاد مبارکه؛
اقدامات موثر فولاد مبارکه 

در جهت بومی سازی
مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری صدر تامین 
گفت: عملکرد مجموعه فــولاد مبارکه در حوزه بومی 
سازی بستر مطلوب و در جهت جلوگیری از خروج ارز 

بوده است.
نادری مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری صدر تامین، 
در بازدید از غرفه فولاد مبارکه در نوزدهمین نمایشگاه 
بین المللی متافو، به خبرنگار ایلنا گفت: عملکرد مجموعه 
فولاد مبارکه در حوزه بومی سازی بستر مطلوب در جهت 
عدم خروج ارز بوده اســت و  زمانی که زنجیره فولاد در 
جهت درست حرکت می کند همه صنایع را به حرکت 
وا می دارد و این اتفاق عمق بومی سازی را افزایش دهد. 

وی تاکید کرد: خوشبختانه در حوزه نفت، پتروشیمی 
و فولاد بومی سازی زیادی انجام شده و در این بین فولاد 
مبارکه فعالیت بسیار خوبی در جهت بومی سازی انجام 

داده است.

اخبار فولاد

مدیرعامل شــرکت ورق خــودرو با 
انتقاد از قیمت دستوری در محصولات 

گالوانیزه گفت: قیمت دستوری ورق های 
گالوانیزه، شــرکت هــای ورق خودرو 

را تحت ثاثیر قــرار داده و باعث شــده 
این شرکت ها در حاشــیه ضرر باشد. در 

این راستا مکاتباتی با نهادهای مسئول 
انجام شده؛ اما نتیجه ای مطلوبی کسب 

نشده است.
حمید شجاعی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا عنوان کرد: گالوانیزه در بورس قیمت 
گذاری می شود؛ اما باید توجه داشت که 
قیمت کشف شده تا چه میزان می تواند 
بهای تمام شده تولیدکنندگان را پوشش 
دهد. در حال حاضر کشــورهای روسیه 
و چین با دامپینــگ ورق های گالوانیزه 
قیمت های خود را کاهش داده و این امر 
باعث شده این کشورها بازار را در دست 
گرفته و تولیدکنندگان ســایر کشورها 
ضربه بخوردند و تولیدکنندگان ایران نیز 
با سختی به تولید ادامه دهند. قطعا این دو 
کشــور ابر قدرت با توجه به مازاد تولید و 
تولید دو برابری محصولات فولادی در 
مقایسه با مصرف نیاز داخلی خودشان، 
برای  تصاحب بازارهای جهان سیستم 
دامپینگ را برگزیدند؛  اما باید توجه داشت 

برای کشــوری مانند ایران که کیفیت 
محصولات و میزان مصرف آن با ســایر 
کشــورهای رقیب متفاوت است؛ نباید 
تنها قیمت بورس جهانی برای فروش این 

محصول مد نظر قرار دهد.
وی ادامه داد: ایران این ورق ها را با جرم 
پوشش متناسب با نیاز مشتریان تولید می 
کند. این در حالی است که قیمت جهانی 
ورق های گالوانیزه بــا توجه به حداقل 
پوشش قیمت گذاری می شود. استفاده 
از جرم پوشــش اســتاندارد با سفارش 
مشتری باعث می شود بهای تمام شده 
محصول ایرانی نســبت به محصولات 
مشابه خارجی با جرم پوشش ضعیف تر، 
افزایش پیدا کند. شجاعی معتقد است:  
قیمت دستوری یا قیمت آزاد باید برای 
تمامی زنجیره باشــد نه تنها برای یک 
محصول! این در حالی است که تنها ورق 

گالوانیزه دستوری است.
وی اظهار کرد: ایران در شرایط خاصی 
سیاســی و اقتصادی به سر می برد و این 
امر باعث افزایش هزینه های تولید می 
شود؛ در نتیجه قیمت تمام شده افزایش 
پیدا خواهد کرد. بنابراین محصولات باید 
متناسب با شرایط کشور تعیین شود تا 
قیمت منطقی کشف شود. در این راستا 

این شرکت آماده است تا تمام مستندات 
مالی خود را به کارشناسان ارائه دهد.

شــجاعی با بیان اینکه شرکت ورق 
خودرو ظرفیــت تولیــد 400 هزار تن 
محصولات گالوانیزه تجاری و خودرویی 
دارد،  عنوان کرد: در حال حاضر سالیانه 
حدود 140 هزار تن محصول خودرویی و 
130 تن محصول تجاری در این شرکت 
تولید می شــود. این شــرکت در سال 
گذشته توانست با ســرمایه گذاری 6.5 
میلیــون یورویــی، ورق گالوانیزه رویه 
خودرویــی تولید کند. تســت کیفیت 
ایــن ورق نیز با حضوران کارشناســان 
شرکت های خودروســازی کشور انجام 
و تحویل گروه ایران خودرو شــد. در ماه 
گذشته نیز از ورق های گالوانیزه رویه  این 
شرکت در تولید خودرو پژو استفاده شد 
و تمامی شرایط و تست ها خوشبختانه 

موفقیت آمیز بوده است.
وی تاکید کرد: با توجه به بومی سازی 
ورق گالوانیزه رویه خودرویی و بی نیازی از 
واردات این محصول، انتظار می رود دولت 
از واردات آن جلوگیــری کند؛ چراکه با 
تولید این محصــول در داخل،  ۲0 تا 30 
درصد هزینه ها نسبت به واردات،  کاهش 

پیدا می کند.

مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری؛

تولیدکنندگان ورق  گالوانیزه در ضرر هستند

مدیرعامل فولاد هرمزگان گفت: افزایش سهام فولاد 
هرمزگان موجب احیای یک میلون و 7۲0 هزار تنی طرح 
ستاره سیمین شد که تا سه ســال آینده به بهره برداری 
خواهد رسید که اشتغالزایی  چند هزار نفری به دنبال دارد.

به گزارش ایلنا،  معروفخانی در حاشــیه نوزدهمین 
نمایشگاه بین المللی متافو در گفت وگو با خبرنگار ایلنا،  
با بیان اینکه حیات هر بنگاه اقتصادی منوط به طرح های 
توسعه ای آن است، گفت: فولاد هرمزگان در سال گذشته 
و ســال جاری در بین صنعتگران فولاد در عرصه تولید، 
توسعه و کسب رضایتمندی کارگران پیشتاز بوده است. 
درکل برنامه های فولاد مبارکه بر سه محور اصلی قرار دارد 
و توجه به طرح های توسعه ای که از زمان راه اندازی فولاد 
هرمزگان مسکوت مانده بودند یکی از برنامه های اصلی 
بود. همچنین در بهمن ماه سال گذشته پنج طرح بزرگ 
احیای یک میلیون و 7۲0 هزار تنــی و گازهای صنعتی 
10 هزار متر مکعــب و مخازن آهن اســفنجی 30 هزار 
تنی و افزایش ظرفیت اسمی یک میلیون و 500 تنی به 3 

میلیون و ۲00 هزار تن نیز از این اقدامات بود.
وی ادامه داد: در کنار این اقدامات طرح ستاره سیمین 
را که بیش از 17 سال در قالب یک طرح بود را اجرا نمودیم 
و توانســتیم با افزایش ســرمایه و با خرید سهام زیر ۲0 
درصدی همه ســهامداران، ســهام فولاد هرمزگان را به 
5۲ درصد برسانیم و این افزایش ســهام موجب احیای 
یک میلیون و 7۲0 هزار تنی طرح ستاره سیمین شد که تا 
سه سال آینده به بهره برداری خواهد رسید و می تواند چند 

هزار اشتغالزایی را ایجاد نماید. معروفخانی ضمن اعلام 
خبر توافقات اولیه برای واگذاری معدن 800 میلیون تنی 
به فولاد هرمزگان، گفت: این معــادن را به منظور تامین 
مواد اولیه برای طرح های توسعه ای و سرمایه گذاری لازم 

خواهیم داشت.
وی ادامه داد: متاسفانه در تابستان سال گذشته و سال 
جاری قطعی برق بسیاری از فولادگران را با چالش مواجه 
نمود، البته با برنامه ریزی هایی که داشــتیم، توانستیم 
بخشی از بحران برق را با تعمیر ماشینها در زمان خاموشی 
دستگاه ها جبران نماییم. همچنین درحوزه سرمایه گذاری 
نیز در نیروگاه ترکیبی هنگام ســرمایه گذاری نمودیم تا 
بتوانیم برق مورد نیاز طرح های توسعه ای خود را تامین 
کنیم. اکنون نیز مشکل قطعی گاز مطرح است که برای این 
مهم نیز برنامه ریزی هایی را مد نظر داریم تا از این بحران 

نیز عبور کنیم.
مدیرعامل فــولاد هرمزگان با بیــان اینکه کارگران 
را سرمایه اصلی فولاد هرمزگان هســتند، گفت: اولین 
کارخانه ای در کشور هستیم که توانست صندوق درمان 
کارگران را برای همه کارگران رســمی و پیمانی فراهم 
کند و درصورت بروز بیمــاری کارگران و یا خانواده های 
درجه یک انهــا تمام هزینه های درمــان وحتی حمل و 
نقل آنها توسط صندوق پرداخت می شود. درحوزه های 
معیشتی نیز وظیفه خود می دانیم که کنار عزیزان خود 
باشــیم و خوشــبختانه میزان رضایتمندی کارگران را 

کسب نمودیم.
معروفخانی با اشــاره به اقدامات فــولاد هرمزگان در 
حوزه فعالیتهای اجتماعی گفت: در بازدیدی که از یکی از 
بیمارستانهای بندرعباس داشتیم متوجه کمبود دستگاه 
دیالیزی شــدیم، بنابراین 10 دستگاه دیالیزی آلمانی را 
خریداری و در اختیار دانشــگاه علوم پزشکی قرار دادیم. 
همچنین طی تفاهمنامه ای که با کمیته امداد داشتیم در 
ابتدا 10 هزار یتیم هرمزگانی را تحت پوشش قرار دادیم و 

این میزان امروز به ۲0 هزار نفر رسیده است.

افزایش سهام فولاد هرمزگان زمینه ساز شد 

احیای یک میلیون و  720 هزار تنی طرح ستاره سیمین

خبر

مدیرعامل فولاد سنگان از رشد 6 میلیون تنی تولید و 
صرفه جویی 8.5 میلیون یورویی ارزی در پی بومی سازی 

قطعات مورد نیاز این مجموعه خبر داد.
امرایی مدیرعامل فولاد سنگان در حاشیه نوزدهمین 
نمایشگاه بین الملی متافو تهران در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا؛ گفت: نقش و رسالت اصلی فولاد سنگان در زنجیره 
تولید فولاد تامین مواد اولیه پایــدار برای فولاد مبارکه 
اســت. و اکنون علی رغم برخی از مشکلات مانند قطعی 
برق توانستیم ۹5 درصد برنامه های خود را محقق کنیم. 

وی با اشاره به مشــکلات تامین انرژی در پی قطعی 
برق و گاز در روزهای آینده گفت: در روزهای اخیر بیش 
از 40 روز با قطعی برق مواجه بودیم که خوشبختانه این 
مشکل را به شکلی برنامه ریزی کردیم که در زمان قطعی 
برق به فعالیتهای دیگر بپردازیم تا با همپوشانی این مسئله 
صدمه ای به روند و زنجیره تولید وارد نشود. همچنین به 
منظور تامین انرژی مورد نیاز چرخه تولید دو راهکار را در 
پیش داشتیم، راهکار اول مدیریت انرژی و دیگری ساخت 

نیروگاه انرژی در مجموعه فولاد مبارکه است. 
مدیرعامل فولاد سنگان با اشاره به مشکلات قطعی 
انرژی های مورد نیاز صنعتگران گفت: بر اســاس اعلام 
انجمن فولاد فقط در 3 ماه تابستان سال گذشته 6 میلیارد 
دلار عدم نفع تولید در شــرکتهای این مجموعه وجود 
داشت. این میزان در کارخانه ما حدود 30 میلیارد تومان 

در روز بوده است.
امرایی ادامه داد: مشکل گاز مشکل با اهمیت تری از برق 

است چرا که بسیاری از شرکتها در پی تاسیس نیروگاه برق 
در مجموعه خود هســتند، اما برای گاز این امکان وجود 
ندارد بنابراین نیاز است که برنامه  ریزی منسجمی ایجاد 

شود تا شرکتهای صنعتی فولاد دچار اختلال نشوند.
وی با اشــاره به رشــد 6 میلیون تنی تولید در فولاد 
سنگان گفت: خوشبختانه توانستیم از تولید ۲.5 میلیون 
تن در سال 13۹8 به 8.5 میلیون تن در سال جاری دست 
یابیم. تولید و توسعه دو بال صنعت است که در تولید بار 
رشــد 6 میلیون تنی همراه بودیم و سعی کردیم یکی از 

محورهای توسعه در شمال شرق کشور باشیم.
مدیرعامل فولاد سنگان با اشــاره به اقدامات محیط 
زیستی این مجموعه نیز گفت: به منظور صیانت از محیط 
زیست در حال راه اندازی یک ابر پروژه در کشور هستیم 
و سیستم اســپریدر را راه اندازی می نماییم که این نوع 

سیستم در حال حاضر در استرالیا و برزیل وجود دارد. 
وی از صرفه جویی 8.5 میلیــون یورویی ارزی در پی 
بومی سازی قطعات مورد نیاز این مجموعه خبر داد و گفت: 
این صرفه جویی ارزی و بومی سازی علی رغم مشکلات 

موجود و جوان بودن کارخانه فولاد سنگان است. 
وی با اشــاره به بهره مندی و همکاری این مجموعه با 
شرکت های دانش بنیان شریح کرد: فولاد سنگان توانست 
700 نفر کارمان خود در سال 13۹7 به ۲ هزار و 100 نفر 
در سال جاری برساند. دانش بنیان بودن صنعت موجب 
حذف افراد و کارکنان نخواهد شد بلکه آنها می توانند با به 
روز رسانی اطلاعات و افزایش آگاهی خود در استفاده از 

این خدمات موجب افزایش بهره وری تولید شوند.
وی در خصوص اقدامــات فولاد ســنگان در حوزه 
مسئولیتهای اجتماعی نیز گفت: خوشبختانه در استان 
خراســان رضوی در این امر پیشتاز باشــیم و توانستیم 
تجهیزات کامل چشم پزشکی و یک دستگاه آمبولانس 
را برای شهروندان فراهم کنیم. همچنین در تلاش برای 
ساخت مسکن برای کارکنان فولاد سنگان هستیم تا به 

این طریق مشکل مسکن این عزیزان را نیز حل نماییم.

خبر

امرایی خبر داد؛

رشد  ۶ میلیون تنی تولید در فولاد سنگان

معاون وزیر صنعــت، معدن و تجارت گفت: اســتفاده از 
نخبگان کشور موجب بومی سازی و بهره مندی از فناوری های 
جدید شده و به اقتصاد مقاومتی صنعت کشور کمک شایانی 

خواهد کرد.
جعفری معاون وزیــر صنعت، معدن و تجــارت و رییس 
هیات عامل ایمیدرو در حاشیه بازدید از غرفه فولاد مبارکه در 
نوزدهمین نمایشگاه بین المللی متفافو، گفت: خوشبختانه 

فولاد مبارکه در موضوع فناوری و استفاده از شرکت های دانش 
بنیان توانسته در موضوع بهره وری از فناوری های جدید و توجه 
به محیط زیست در استفاده از ضایعات تولیدی اقدامات مثبتی 

داشته باشد.
وی ادامه داد: توقع ما از فولاد مبارکه بیش از دیگر فولاد سازان 
کشور است و امیدواریم بیش از گذشته فعالیت های دانش بنیان 

خود را توسعه داده و همچنان پیشتاز باشد.

وی با تاکید بر اهمیت این مسئله گفت: زیرا این مهم موجب 
اســتفاده از نخبگان و در نتیجه بومی ســازی و بهره مندی از 
فناوری های جدید خواهد شد. در نتیجه این موارد به اقتصاد 

مقاومتی صنعت کشور کمک شایانی خواهد کرد.
جعفری با اشــاره به مشــکلات تامین انــرژی در چرخه 
اقتصاد کشور گفت: این مشکل از دو طریق تولید انرژی توسط 
اولیه برای این موضوع با برخی صنعتگران صورت گرفته است.صنعتگران و بهینه سازی انرژی امکان پذیر است که توافقات 

معاون وزیر صمت تاکید کرد:

بهره مندی صنعتگران از شرکت های دانش بنیان  در راستای تحقق اقتصاد مقاومتی

خبر

مدیرعامل شرکت پشتیبانی توسعه، فناوری و نوآوری فولاد مبارکه گفت: در یک سال 
گذشته توانستیم در هشت شرکت دانش بنیان سرمایه گذاری کنیم و امیدواریم تا سال 

آینده این میزان را به 50 شرکت برسانیم.
یحیی پالیزدار مدیرعامل شرکت پشتیبانی توسعه و فناوری فولاد مبارکه در گفت وگو 
با خبرنگار ایلنا، گفت: سعی داریم به صورت تخصصی در تجارت های دانش بنیانی که در 

جهت منافع فولاد مبارکه هستند سرمایه گذاری خطر پذیر نماییم. 
وی بابیان اینکه این بخش بازوی خطرپذیر مجموعه فولاد مبارکه است، گفت: در یک 
سال گذشته توانستیم در هشت شرکت دانش بنیان سرمایه گذاری کنیم و امیدواریم 
تا انتهای سال بتوانیم این میزان را به 18 تا ۲0 شــرکت و در سال آینده به 50 شرکت 

برسانیم. همچنین امیدواریم که در سال آینده هلدینگ دانش بنیانی را تشکیل دهیم 
که در جهت توسعه تکنولوژی و فولاد مبارکه کار کنند.

مدیرعامل شرکت پشتیبانی توسعه و فناوری فولاد مبارکه ادامه داد: سرمایه گذاری 
فولاد مبارکه در این شرکت ها درجهت حمایت از تولیدات آنها و گسترش کسب و کار 
آنهاست. شرکت های دانش بنیان جهت همکاری با مجموعه فولاد مبارکه می توانند 
به مراکز نوآوری این مجموعه در دانشــگاه ها که برای اولین بار در دانشــگاه صنعتی 
اصفهان راه اندازی شده و مقرر است که در چهار استان دیگر کشور نیز راه اندازی شود، 
شتابدهنده های تخصصی که در وبسایت این شرکت قرار دارد و نیز ارتباط گیری با اعضای 
این شرکت مراجعه کنند. پالیزدار همچنین توضیح داد: خدمات شرکت های دانش بنیان 

در سطح ایده باشــد می توانند در بخش دانشگاهی، اگر در سطح فناور باشد در بخش 
شتابدهنده ها و اگر در بخش های دیگر باشد می توانند مستقیما به ما مراجعه نمایند.

در پی حمایت فولاد مبارکه از شرکت های دانش بنیان مطرح شد؛

تلاش برای تشکیل هلدینگ دانش بنیان در راستای اهداف فولاد مبارکه


